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BRMG.KS-IX.0012.10.2016 
 
 

PROTOKÓŁ Nr 25-10/2016 
 
 

Z posiedzenia Komisji Sportu Rady Miasta Gdańska, które odbyło się w 
dniu 23 listopada 2016 roku, a rozpoczęło o godz.16:30 w sali nr 003 w 
Nowym Ratuszu przy ul. Wały Jagiellońskie 1 w Gdańsku. 
 
Obecni: według załączonych list obecności, które stanowią załączniki nr 1 i 2 do 
protokołu. 
 
Na stan 5 (pięciu) członków Komisji, w posiedzeniu uczestniczyło 5 (pięć) 
osób, czyli było quorum do podejmowania prawomocnych decyzji. 
 
Posiedzeniu przewodniczył Radny Mirosław Zdanowicz – 
Przewodniczący Komisji Sportu Rady Miasta Gdańska. 
 
Po otwarciu 25 posiedzenia Komisji, stwierdził quorum, powitał zebranych i 
poinformował, że porządek obrad został, w terminie regulaminowym, wysłany do 
radnych drogą elektroniczną. Porządek stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
 

1. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę 
w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta 
Gdańska – druk nr 899 – w zakresie działania Komisji. 
Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 

 

2. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę 
w sprawie uchwalenia budżetu Miasta Gdańska na 2016 rok – druk nr 900 – 
w zakresie działania Komisji. 
Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 
 

3. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie przyjęcia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska – druk nr 894 – w 
zakresie działania Komisji. 
Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 
 

4. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie uchwalenia 
budżetu Miasta Gdańska na 2017 rok – druk nr 895 - w zakresie działania 
Komisji. 
Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska: Wydział Budżetu Miasta i Podatków, 
Biuro Prezydenta ds. Sportu, Miejski Ośrodek Sportu i Rekreacji w Gdańsku 
 

5. Uregulowanie statusu terenów sportowych leżących na terenach 
przeznaczonych pod budowę Drogi Czerwonej. 
Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska  

 

6. Sprawy wniesione, wolne wnioski, korespondencja. 
 
Następnie Przewodniczący powiedział, że do projektów uchwał druki nr 899 i 900 
wpłynęły Autopoprawki, potem poddał pod głosowanie przyjęcie porządku 
posiedzenia. 
 
Komisja porządek posiedzenia przyjęła jednogłośnie – 4 głosami „za”. 
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PUNKT  - 1 
 

Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 
sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska – 
druk nr 899 wraz z Autopoprawką – w zakresie działania Komisji.  
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
24 listopada 2016 r. – BRMG-S.0006.347.2016) 
 
Pani Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków, w 
imieniu wnioskodawcy, przedstawiła projekt uchwały wraz z Autopoprawką w 
zakresie działania Komisji. 
 
Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Gdańsku 
To jest jeden z projektów, którym aplikowaliśmy skutecznie i dostał się, został 
pozytywnie zweryfikowany przez Komisję Południowego Bałtyku. To projekt 
dofinansowany w 85% z Unii Europejskiej. Zadaniem naszym będzie pokazanie 
dziedzictwa kulturowego w obrębie Bałtyku i też przy pomocy żaglowców takich jak 
Generał Zaruski, Baltic Star oraz innych oldtimerów. Będziemy tworzyli produkt 
turystyczny, który w przyszłości, mam nadzieję, będzie wykorzystany przez różnych 
armatorów i stanie się produktem turystycznym południowego Bałtyku. Nie 
ukrywamy tego, że jest to produkt, który będzie też promował nasz żaglowiec 
Generał Zaruski. Dzięki temu też na pokładzie jednostki będą mogły odbyć się rejsy 
dla młodzieży, a także dla osób, które chciałyby w przyszłości również korzystać z 
realizacji tego projektu.   
 
Przewodniczący Mirosław Zdanowicz podziękował za przedstawienie projektu 
uchwały, a następnie z uwagi na brak głosów w dyskusji, poddał pod głosowanie 
przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały zawartego w druku nr 899 
wraz z Autopoprawką – w zakresie działania Komisji. 
 

USTALENIA KOMISJI – OPINIA                   
 
Komisja Sportu Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień 
przekazanych przez Panią Jolantę Ostaszewską - Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta 
i Podatków, przedstawiciela wnioskodawcy, w wyniku przeprowadzonego 
głosowania, 3 głosami za, przy 0 głosach przeciwnych i 1 głosie wstrzymującym się, 
przyjęła i pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały, zawarty w 
druku nr 899 wraz z Autopoprawką – w zakresie działania Komisji. (Opinia nr 
25-10/43-13/2016). 
 

PUNKT  - 2 
 
Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 
sprawie uchwalenia budżetu Miasta Gdańska na 2016 rok – druk nr 900 wraz z 
Autopoprawką – w zakresie działania Komisji.  
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
24 listopada 2016 r. – BRMG-S.0006.348.2016) 
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Pani Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków, w 
imieniu wnioskodawcy, przedstawiła projekt uchwały wraz z Autopoprawką w 
zakresie działania Komisji. 
 
Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Gdańsku 
To dotyczy burzy, która miała miejsce 15 lipca i dokonała dużych spustoszeń. 
Piorun uderzył w maszt m. in. na Traugutta. Szkody w wyniku tego to ponad 800 
tys. zł i te wszystkie szkody zostaną pokryte przez ubezpieczyciela. Natomiast 
ubezpieczyciel nie wypłaca nam wszystkich środków od razu. Najpierw zaliczkował 
50% kwoty, potem kolejne kilkaset tysięcy złotych, jest to teraz na przełomie roku, 
więc nie mamy pewności czy uda nam się te środki wydać w roku bieżącym, ale 
podejmujemy działania i to już zakończy proces odbudowy systemu, głównie 
systemu monitoringu oraz systemu zraszania i podgrzewania płyty, który został 
uszkodzony.    
 
Przewodniczący Mirosław Zdanowicz podziękował za przedstawienie projektu 
uchwały. 
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji    
Rozumiem, że to finansowanie, które tutaj mamy to ono wynika też z tego co ma 
wypłacić ubezpieczyciel? Tak?  
 
Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Gdańsku 
Ubezpieczyciel pokrywa 100% szkody.  
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji    
Czyli te pieniądze pewnie do nas z powrotem wrócą.  
 
Następnie, z uwagi na brak dalszych głosów w dyskusji, poddał pod głosowanie 
przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały zawartego w druku nr 900 
wraz z Autopoprawką – w zakresie działania Komisji. 
 

USTALENIA KOMISJI – OPINIA                   
 
Komisja Sportu Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień 
przekazanych przez Panią Jolantę Ostaszewską – Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta 
i Podatków, przedstawiciela wnioskodawcy, w wyniku przeprowadzonego 
głosowania, 3 głosami za, przy 0 głosach przeciwnych i 2 głosach wstrzymujących 
się, przyjęła i pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały, zawarty w 
druku nr 900 wraz z Autopoprawką – w zakresie działania Komisji. 
(Opinia nr 25-10/44-14/2016). 
 

PUNKT  - 3 
 

Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie przyjęcia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska – druk nr 894 – w 
zakresie działania Komisji.  
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
19 grudnia 2016 r. – BRMG-S.0006.342.2016) 
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Pani Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków, w 
imieniu wnioskodawcy, przedstawiła projekt uchwały w zakresie działania Komisji. 
 
Przewodniczący Mirosław Zdanowicz podziękował za przedstawienie projektu 
uchwały. 
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji    
Czy jeżeli chodzi o plaże to mamy podane lokalizacje? Czy chodzi o Jelitkowo czy 
jeszcze o jakieś inne dodatkowe punkty?  
 
Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Gdańsku 
Brzeźno, Jelitkowo.  
 
Pan Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych 
Są numery wejść podane.  
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji    
Jeszcze pytanie odnośnie listy boisk. Nie ukrywam, że mam zastrzeżenia co do 
tego, ponieważ trochę inne wcześniej były przedstawiane priorytety, które mają 
być. Nie mogę znaleźć teraz tej listy.  
 
Pani Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków 
Ona jest w uzasadnieniu strona 7.  
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji    
O ile dobrze pamiętam, i to pytanie do pana dyrektora, tam się znalazło m. in. 
boisko przy ul. Czyżewskiego przy AWF-ie, którego wcześniej nie było w planach. 
Przynajmniej ja nigdzie nie widziałem, że ono ma być realizowane. Tam jest taka 
sytuacja, że my dawaliśmy w tym roku pieniądze na modernizację boisk na AWF-ie. 
Pytanie jest takie, ponieważ to są szkoły techniczne i zawodowe, tam jest dużo 
mniej godzin W-F-u. W zeszłym roku oni chyba dostali chyba 4,5 mln na te nowe 
szklarnie. Pytanie w jakim charakterze ma tam być doinwestowanie? Czy tam 
istniejącego boiska? Czy budowy nowego? I pytanie czy tam nie można by było 
zrobić tak, że dopłacamy AWF-owi do remontu boisk, bo chyba z 700 tysięcy, czy 
tam nie istnieje możliwość taka, żeby oni w ramach zajęć, które tam mają,  
współużytkowali te boiska, do których dopłacamy AWF-owi, bo to jest za miedzą, 
jeden obszar tych szkół na Czyżewskiego. Pytam o to, bo wcześniej priorytetem 
miała być Złota Karczma, a tam boisko jest w fatalnym stanie, a drugiego nie ma. 
Może to są jakieś środki unijne, tak jak te szklarnie, dlatego pytam o to, bo to 
może jest z innej puli i to boisko tak wskakuje.   
 
Pan Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych 
Nie, jeśli chodzi o Czyżewskiego to jest dokumentacja, bo lecąc programem 
jednocześnie i realizujemy i przygotowujemy dokumentację. To jest 
dokumentacja. Na razie tam środków unijnych nie ma. To jest 8 strona.  
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji    
Mam od 23 na Opackiej. Na Opackiej jest realizacja. To od lat. To pamiętam, że się 
dłużyło, dłużyło.  
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Pan Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych 
Tak, Opacka jest w realizacji.  
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji    
Otomińska, bo to rozbudowa, tam też budowa sali gimnastycznej na Otomińskiej. 
Teraz tu nie widzę tego. Pytanie właśnie panie dyrektorze pierwsze takie: w 
związku z tym, że wiele obiektów czy gimnazjów czy liceów, czy szkół 
podstawowych ma też więcej godzin W-F-u niż technika czy zawodówki, to czy tam 
jest taka duża konieczność tego boiska? Możliwe, że tam wchodzą też środki 
dodatkowe unijne, tak jak na te szklarnie, dlatego pytam o to, bo nie było 
wcześniej tego. Tam jest taka sytuacja, że i też pytanie moje do pana, w sprawie 
szkoły na Wąsowicza, bo tutaj jest też przygotowanie dokumentacji do boiska, a 
tam jest kwestia, o której rozmawialiśmy już kilka miesięcy temu, że tam jest 
zamknięta sala gimnastyczna na mocy decyzji Powiatowego Inspektora Nadzoru 
Budowlanego i z kolei tam w ogóle remont tej sali nie ma. Jest przygotowanie do 
nowego boiska. To jest szkoła sportowa, dlatego tak o to pytam, bo myśmy 
rozmawiali, z informacji mi przekazywanych przez pracowników WPR-u to były 
priorytetowe zadania i DRMG już tam nawet poczyniło ku temu działania, a teraz 
widzę, że zupełnie jakby ... Przede wszystkim mówię, tu jest projekt boiska, a tam 
jest zamknięta sala gimnastyczna decyzją Inspektoratu Nadzoru i nie ma jej w 
inwestycji, a z kolei to Czyżewskiego mnie o tyle zastanawia, że dajemy dosyć duże 
środki na renowację tych boisk na AWF-ie czy tam młodzież nie mogłaby korzystać? 
Czy to jest w ogóle zasadne inwestowanie tam w boisko?    
 
Pan Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych 
Odnośnie możliwości korzystania na AWF-ie to jest dzisiaj tak, że przenieśliśmy się 
na Subisława. Takie jest dzisiaj możliwe korzystanie z samych obiektów AWF-u. Nie 
mówimy o jakiś partnerstwach z AWF-em w innym obszarze miasta, natomiast tutaj 
na Czyżewskiego jest zaplanowane przygotowanie dokumentacji z racji tego, że 
tam po prostu fizycznie boiska jako takiego nie ma, które by jakiekolwiek 
standardy spełniało.   
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji    
To jest szkoła ogrodnicza, technikum ogrodnicze, itd. O tyle się pytam na ile to 
jest zasadne, bo nie wiem, czy zdajecie sobie sprawę, że tych godzin W-f-u jest 
dużo mniej w zawodówkach i technikach o ile w ogóle będzie. A to boisko jest tak 
położone i ta szkoła, że tam ani nie ma skupisk, dużo mieszkańców nie mieszka, a 
za miedzą są te obiekty AWF-u, więc pytanie czy to jest sens wydawanie tych 
środków publicznych na taką inwestycję. Chciałbym, żeby każda szkoła miała 
boisko oczywiście, ale…  
 
Pan Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych 
Jasne, ale jest tych boisk ponad 80 obecnie jest zrealizowanych. Natomiast to są 
efekty konsultacji takich nie tylko z poziomu samego WPR-u jako inwestycji, ale 
też uczestniczą w tym WRS.  
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji    
WRS przekazywał zupełnie inne informacje.  
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Pan Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych 
My mamy w tej chwili w tym planie, który przedstawiamy dokumentację w tym 
miejscu, natomiast co do Wąsowicza to mówiliśmy o tej sali, która jest obecnie 
zamknięta. Tam z tego co wiem, to jest analizowane…  
 

Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji    
Dwa lata już. Tam jest dokumentacja przygotowana na rozbudowę sali, bo ta stara 
sala jest niestandardowa, więc od razu rozbudowa, a to stara sprawa, a pojawił się 
też temat boiska.  
 

Pan Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych 
Ten projekt boiska w żaden sposób nie koliduje z tematem sali. Na Wąsowicza tu 
znowu również jest dokumentacja, więc my teraz nie wprowadziliśmy kolejności 
realizacji czy jakiejś zmiany tylko oprócz tego, że jest projekt sali to mamy zamiar 
zaprojektować obiekty sportowe.  
 

Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji    
Ja bym tylko prosił ewentualnie jakby pan dyrektor był łaskaw właśnie w sprawie 
tej sali gimnastycznej, bo to jest szkoła sportowa i co się z tym dzieje.    
 

Pan Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych 
Czy tą informację dla Komisji?  
 

Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu RMG 
Dla Komisji. Rozumiem, że nie ma więcej pytań? 
 

Następnie z uwagi na brak dalszych głosów w dyskusji, poddał pod głosowanie 
przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały zawartego w druku nr 894 – 
w zakresie działania Komisji. 
 

USTALENIA KOMISJI – OPINIA                   
 

Komisja Sportu Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień 
przekazanych przez Panią Jolantę Ostaszewską - Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta 
i Podatków oraz przeprowadzonej dyskusji przystąpiła do głosowania za przyjęciem 
i pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwały druk nr 894 w zakresie działania 
Komisji. 

Głosowanie przebiegło w następujący sposób: 
2 głosy za 
3 głosy wstrzymujące się 
0 głosów przeciwnych 
 

W związku z powyższym opinia nie została rozstrzygnięta. (Opinia nr 25-10/45-
15/2016). 
 

PUNKT  - 4 
 

Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie uchwalenia 
budżetu Miasta Gdańska na 2017 rok – druk nr 895 - w zakresie działania 
Komisji. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
19 grudnia 2016 r. – BRMG-S.0006.343.2016) 
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Pani Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków, w 
imieniu wnioskodawcy, przedstawiła projekt uchwały w zakresie działania Komisji. 
 
Przewodniczący Mirosław Zdanowicz podziękował za przedstawienie projektu 
uchwały. 
 
Radny Jaromir Falandysz – członek Komisji  
Już nie jest tak, że 40% długu do dochodów?  
 
Pani Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków 
Nigdy nie było 40%. Zawsze było 60%.  
 
Radny Jaromir Falandysz – członek Komisji  
Przepraszam, 60%, przejęzyczyłem się. Ale już tak nie jest?  
 
Pani Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków 
Nie jest to ustawowy zapis od 1 stycznia 2014 r.  
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu RMG 
Czy ktoś z państwa chciałby uzupełnić? Może w trakcie pytań pan Dyrektor 
Trojanowski.  
 
Pan Andrzej Trojanowski – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Sportu 
Oczywiście.  
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji    
Na temat budżetu pan dyrektor ma mówić?  
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu RMG 
Czy chce pan uzupełnić czy przy odpowiedziach na pytania?  
 
Pan Andrzej Trojanowski – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Sportu 
Nie. 
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji    
W związku z tym, że tutaj są założenia budżetowe bardzo optymistyczne płynące z 
założeń rządowych szczególnie wzrostu gospodarczego na poziomie 3,6% PKB co jak 
widzimy rząd tego tempa nie utrzymuje w tej chwili, nawet na poziomie 3%. Ten 
wzrost gospodarczy w Polsce drastycznie spada, spadł w ciągu jednego kwartału o 
30%. Spadł w stosunku do wzrostu z roku ubiegłego o 40%. Jak jest 3,5 a teraz 2,5 
to jest spadek wzrostu PKB. 
 
Radny Jaromir Falandysz – członek Komisji 
Tempo rozwoju, a nie spadek PKB.  
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji    
Wzrost PKB spadek.  
 
Radny Jaromir Falandysz – członek Komisji 
Właśnie. Proszę wyrażać się precyzyjniej.  
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Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji    
Widzimy, że te dane szczególnie i produkcji przemysłowej i wszystkie inne 
wyprzedzające są fatalne. Pytanie jak obniżka ewentualnego wzrostu bardzo 
wpłynie na kwestie związane z dochodami budżetu.  
 

Pani Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków 
W roku 2017 może to być jeszcze nie odczuwalne, ale jeżeli chodzi o sam wskaźnik 
PKB to on jest praktycznie brany do prognozowania takich dochodów jak udział w 
podatku dochodowym od osób prawnych i PCC. To są główne źródła dochodów, 
które są na tej bazie prognozowane. Te, które są największym udziałem w naszych 
dochodach to jest właśnie PIT itd. to one nie są oparte na PKB. To jest na 
bezrobociu, na wzroście wynagrodzeń, itd. Czyli o tych aspektach, o tych 
czynnikach, o których pan radny mówi, one mogą w roku 2017 jeszcze nas nie 
dotknąć, ten wzrost PKB, bo my mamy bardzo niski udział w podatku dochodowym 
od osób prawnych. To jest 8% tylko. To jest u nas na poziomie 70 mln w planie. 
Jeżeli tutaj nam coś nie uda się zrealizować to nie będzie to mocne obciążenie, ale 
może być odczuwalne. Jeżeli chodzi o lata następne to trudno jest przewidzieć 
jakie to będzie miało przełożenie na inne, na wzrost wynagrodzeń czy też poziom 
zatrudnienia itd.   
 

Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji    
Dziękuję.  
 

Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu RMG 
Czy jeszcze są jakieś pytania?  
 

Następnie z uwagi na brak dalszych głosów w dyskusji, poddał pod głosowanie 
przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały zawartego w druku nr 895 – 
w zakresie działania Komisji. 
 

USTALENIA KOMISJI – OPINIA                   
 

Komisja Sportu Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień 
przekazanych przez Panią Jolantę Ostaszewską - Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta 
i Podatków oraz przeprowadzonej dyskusji przystąpiła do głosowania za przyjęciem 
i pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwały druk nr 895 w zakresie działania 
Komisji. 

 

Głosowanie przebiegło w następujący sposób: 
2 głosy za 
3 głosy wstrzymujące się 
0 głosów przeciwnych 
 

W związku z powyższym opinia nie została rozstrzygnięta. (Opinia nr 25-10/46-
16/2016). 
 

PUNKT  - 5 
 

Uregulowanie statusu terenów sportowych leżących na terenach 
przeznaczonych pod budowę Drogi Czerwonej. 
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Pan Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych 
Jako przedstawiciele Prezydenta Gdańska przybyliśmy w trzech osobach: Wydział 
Skarbu, Biuro Rozwoju Gdańska i Wydział Programów Rozwojowych. Jeśli chodzi o 
sytuację planistyczną to wiemy, że w tym obszarze, to widać w planie 
miejscowym, to obszar, który widzimy to rejon węzła Drogi Czerwonej, przyszłej 
Drogi Czerwonej z obecnie zrealizowaną Drogą Zieloną na odcinku od Ergo Areny do 
Al. Grunwaldzkiej. W tym miejscu jest też przejście pod torami PKP (pokazane na 
prezentowanych slajdach, które stanowią załącznik nr 4 do protokołu). Pokazując 
obszary, które się tutaj dzisiaj znajdują to wyciągnąłem specjalnie też karty terenu 
tutaj oznaczone. To są tereny, które są w planie miejscowym przeznaczone pod 
funkcje transportowe, czyli stricte skrzyżowanie tych dwóch ważnych arterii tej 
istniejącej z tą planowaną i miejsce też pod węzeł transportowy. Będzie to też 
dobrze widać na mapie, którą postaraliśmy się na poziomie googl`a zrobić, czyli 
tutaj mamy wyjście jakby na powierzchnię, połączenie się w poziomie z ciągiem 
głównym, przejście pod torami PKP i tory PKP i odcinek Drogi Zielonej w stronę 
Ergo Areny, który w tym miejscu jest jak państwo wiecie w wannie żelbetowej. Ten 
cały obszar zaznaczony na czerwono, tak na roboczo, ale też chodziło o to, żeby 
pokazać to jednocześnie z foto mapą, to jest właśnie obszar, który w planie 
miejscowym przeznaczony jest pod przyszłą Drogę Czerwoną łącznie z funkcją 
węzła. Tutaj zaznaczyłem boisko, które dzisiaj jest przy stacji Żabianka, to 
pokazujemy przejście pod tunelem i przystanek SKM Żabianka. To boisko, które 
dzisiaj jest w GOKF-ie i tereny, z których dzisiaj się fizycznie w pewny sposób 
korzysta. To są tereny, które nie jesteśmy w stanie poddać nakładom 
inwestycyjnym dlatego, że jesteśmy wówczas w kolizji z planem miejscowym. 
Jedyne fizyczne co możemy tam wykonywać to pokusić się o takie, powiedziałbym, 
utrzymaniowe, bieżące zagospodarowanie terenu. Przypomnę czasy budowy Drogi 
Zielonej, kiedy w tym miejscu był plac budowy. Tu kiedyś, zanim zbudowaliśmy 
Drogę Zieloną ten teren był jako parking, który nawet w pewnej części 
zorganizowany i płatny, a potem w czasie budowy wykonawca się na tę budowę 
przeniósł, miał tu swój plac budowy, zrealizowano Drogę Zieloną, potem 
dokonaliśmy sprzątania tego terenu, przygotowania go i wszystko co mogliśmy w 
sumie tutaj zrobić, dlatego, że nakład inwestycyjny z tej funkcji planistycznej jest 
tutaj niemożliwy. Teraz jeśli pytamy o boiska to takie największe i najbardziej 
zorganizowane jest w tym miejscu (pokazane na mapie), ale ono korzysta dzisiaj z 
faktu, że nie ma Drogi Czerwonej i nie jest ona realizowana. Z punktu widzenia 
pytań kiedy Droga Czerwona mogłaby być realizowana i tak naprawdę 
spowodowałaby w ogóle zejście z tego obszaru to trzeba powiedzieć w ten sposób, 
jeśli chodzi o najbliższe plany inwestycyjne do 2023 roku Drogi Czerwonej jako 
zadania nie ma. Nie wyklucza to pojawiania się fragmentu Drogi Czerwonej czego 
przykładem jest Galeria Metropolia, która posiada w swoim składzie taki fragment, 
który jest już w śladzie Drogi Czerwonej. Jest tak zbudowany, że gdybyśmy mieli 
inne odcinki Drogi Czerwonej to moglibyśmy na pewnym odcinku, na pewnym 
fragmencie puścić ruch Drogą Czerwoną, ale fizycznie jako takiego zadania Drogi 
Czerwonej nie mamy w tej chwili w planach inwestycyjnych z wielu powodów. 
Przede wszystkim z tego powodu, że staramy się pewną hierarchię ważności 
zastosować i co od czego jest pilniejsze i czy zdobywamy środki, czy przeznaczamy 
na inwestycje i ten węzeł nie jest takiej pierwszej potrzeby, ale miejsce pod tą 
Drogę Czerwoną zostaje i to też determinuje możliwość nakładów inwestycyjnych. 
Zresztą teren wcześniej analizowany, jeśli dobrze pamiętam, Champion, pojawił 
się w tej okolicy. Były różne pomysły na zagospodarowywanie, natomiast z kolei o 
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boiskach jeżeli mówimy to pamiętajmy, że mamy jeszcze Kościerską, które jest 
realizowane jeśli chodzi o przykład takiego boiska ogólnodostępnego z różnymi 
pomysłami na partnerstwo i przede wszystkim obszar na Letnicy, 10 ha na Letnicy, 
gdzie chcemy tchnąć w ten obszar takie zadania z zakresu sportu i rekreacji 
szukając też trochę źródła finansowania. To jest obecnie na etapie programu 
funkcjonalnie – użytkowego. Tam jeśli mówimy o jakiś boiskach pełnowymiarowych 
mają one szansę się w Gdańsku pojawić, ale to też robi się to z tytułu możliwości 
finansowania zewnętrznego, niekoniecznie unijnego, ale z różnych też źródeł i 
dlatego gdyby ktoś zapytał o ten obszar to dwie rzeczy się nakładają. Droga 
Czerwona powoduje, że to miejsce trzymamy pod drogę, a z drugiej strony z 
punktu widzenia obszarów typu boiska to jest ta określona kolejność też działania. 
Krótko mówiąc nie inwestycyjnie wypowiadam się za swój dział, nie planujemy 
nakładów, bo wręcz dzisiaj bylibyśmy w kolizji z planem. Mówię o nakładzie 
inwestycyjnym. Mówimy o jakiś działaniach bieżących gdyby chcieć w jakiś sposób 
ten teren porządkować, ale na pewno nie jesteśmy w stanie robić tam inwestycji. 
Co do własności jest to Gmina Miasta Gdańska, a więc tu nie jakiejś operacji 
związanej z tym, że musielibyśmy gdzieś dokonywać przejmowania tego terenu i w 
jakiś sposób o ten teren zabiegać. Także zebraliśmy w pigułce to co się udało 
dowiedzieć w tej materii. Jeśli państwo by mieli jakieś pytania to albo będziemy w 
stanie od razu odpowiedzieć, albo przygotujemy.    
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu RMG 
Proszę bardzo.  
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji    
Jak wiadomo my w studium dalej będziemy tą Drogę Czerwoną wpisywać. Ta 
perspektywa jest odległa. Tereny te, szczególnie na Żabiance, są bardzo dobrze 
skomunikowane, bardzo dobrze położone jeżeli chodzi właśnie o dojazd do nich, 
dostępność. Jest SKM-ka, są środki komunikacji publicznej. Jakie ja mam pytanie? 
Oczywiście zdaję sobie sprawę z tego, że jak to będzie spisane studium itd. to 
środki finansowe miasta, które nam nie starczą nawet na to co mamy do robienia i 
tak jak pan dyrektor powiedział w planach są te boiska, które mają już 
uregulowany stan prawny, natomiast moje pytanie jest takie i to bardzo często 
zwracają się mieszkańcy, czy na tym terenie, w którym przez 7 lat nie będziemy 
nic ruszać mogłyby na przykład powstawać hale balonowe, czy można by na ten 
okres dopuścić, gdzie byłyby boiska przez prywatnych przedsiębiorców porobione 
itd., bo zdaję sobie sprawę, tak jak jeszcze raz pokreślę, że ciężko by było o nasze 
środki, ale żeby jednak te tereny zaktywizować, bo jednak 5, 6, 7 lat to jest 
jeszcze kawał czasu i te tereny mogłyby służyć, a w Gdańsku coraz bardziej brakuje 
też takich miejsc, mimo tego, że tych boisk jest coraz więcej to mimo wszystko i 
tak komercyjne wykorzystanie czy przez kluby sportowe to cały czas są duże 
potrzeby i myślę, że na tak atrakcyjny teren można by znaleźć chętnego, który by 
chciał to zagospodarować np. dzierżawić przez 5, 6, 7 lat, na tyle, na ile byśmy 
potrzebowali tej rezerwy na przygotowanie się później do tej inwestycji i czy to w 
ogóle jest możliwe? Patrzę na panią kierownik Irenę Romasiuk, czy to w ogóle 
planistycznie w takich zapisach w ogóle jest możliwe, żeby z taką funkcją na ten 
czas póki nie mamy inwestycji wejść tam.  
 
Pani Irena Romasiuk – Kierownik Zespołu Urbanistycznego Oliwa w Biurze 
Rozwoju Gdańska     
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Z przeznaczeniem w planie miejscowym to jest sprzeczne. Jeśli chodzi o 
tymczasowe zagospodarowanie to jest taki przepis, który mówi o tym, że istniejące 
zainwestowanie można poprawiać jakby funkcjonowanie istniejącego 
zainwestowania. Jeżeli to ma być jakoś komercyjnie przez jakiś dzierżawców 
wykorzystywane itd. to tu są doświadczenia mało budujące na przyszłość, że 
konsekwencja takiego zagospodarowania po prostu ludzie się do tego 
przyzwyczajają, jakieś zainwestowanie prywatne najemca czy dzierżawca 
inwestuje i później jeżeli by miasto chciało przystąpić do realizacji inwestycji to 
koszty odzyskania tego wszystkiego i powrotu do status quo dzisiejszego są dużo 
większe. Tam są terenowe boiska. One mogą być przecież wykorzystywane tak jak 
są. Cześć terenu, tam jest taki teren zielony, który już jest poza Drogą Czerwoną, 
jest zagospodarowany pod parking, ale to jest jakby samowolka budowlana, więc 
tutaj musiałby być zmieniony plan, żeby tam ten parking mógł funkcjonować. To 
jest niestety ten problem, że jeżeli są inwestycje zaplanowane na dalszą 
perspektywę czasową to trzeba też brać pod uwagę koszty tej realizacji w 
przypadku wejścia bardziej takiego zainwestowania trwałego, bo po prostu później 
nas będą rozliczać z tego jakie są koszty realizacji tej docelowej inwestycji. Te 
boiska terenowe myślę, że przy uporządkowaniu takim bieżącym mogą 
funkcjonować.     
 

Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji    
Tam jest, pani kierownik, taki problem np. brak oświetlania, brak bazy sanitarnej, 
oczywiście to można by, gdyby tam można postawić jakieś kontenery, itd., bo 
sytuacja taka, że ja rozumiem, że to może być tak, że potem komuś „trudno się z 
tym terenem rozstać” jeżeli on tam zainwestuje. Ale mamy taką sytuację na 
Jagiellońskiej w rezerwie pod Drogę Zieloną. Funkcjonuje od lat tam, gdzie ma iść 
Droga Zielona tam w tej chwili są hale i one też są na zasadzie tymczasowej. Część 
tych hal, która została postawiona Dąbrowszczaków – Jagiellońska i one też będą 
musiały pod Drogę Zieloną, która jest bardziej realna, zniknąć.  
 

Pani Irena Romasiuk – Kierownik Zespołu Urbanistycznego Oliwa w Biurze 
Rozwoju Gdańska     
To jest z boku. Tam był wniosek nawet, państwo chyba składaliście o zmianę planu.  
 
Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Gdańsku 
Tak.  
 

Pani Irena Romasiuk – Kierownik Zespołu Urbanistycznego Oliwa w Biurze 
Rozwoju Gdańska     
O sporządzenie planu w ogóle, bo to nie jest w pasie Drogi Zielonej.  
 
Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Gdańsku 
Jeżeli chodzi o Dąbrowszczaków tam nie ma kolizji z przebiegiem Drogi Zielonej. 
Ona za halami jest. Między Krainą Zabawy a zabudowaniami kortów.  
 

Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji    
Inna sprawa z tą Krainą Zabawy przy drodze. 
 

Pani Irena Romasiuk – Kierownik Zespołu Urbanistycznego Oliwa w Biurze 
Rozwoju Gdańska     
Natomiast tutaj jedyne trwałe zagospodarowanie w pasie tzw. zielonego bulwaru, 
bo teraz tak nazywamy, bo jest odgrodzona Droga Zielona i to jest już inna jakość, 



12 
 

to są garaże i one są bliżej Ergo Areny. Garaże, ale tam obok zaraz jest planowany 
parking, więc jest jakaś tam alternatywa, natomiast żadnej takiej trwałej 
zabudowy, żadnych obiektów kubaturowych w pasie drogowym nie ma i to też 
jakby pozwala na jakieś planowanie inwestycji.    
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji    
Chciałbym jeszcze powiedzieć, że istnieje ryzyko i myślę, że to ważne, a nawet 
według mojej opinii jedyne realne, że ta droga nigdy nie powstanie ze względów 
też finansowych, ale nawet w związku z tym, że Sopot według mnie pogrzebał 
zamysły nasze, żeby się tą drogą jeszcze łączyć poprzez zmiany w swoim studium i 
schowanie tej drogi pod tunel, który nigdy nie powstanie, bo jego koszty by były 
astronomiczne. Taniej by było Sopot przenieść. Dlatego co my możemy zrobić, jak 
my możemy jednak zastanowić się, żeby potencjalnie tak te tereny wykorzystywać, 
ale w bardziej uporządkowany sposób. Tam można by wprowadzić jakiś plan 
zagospodarowania czy nie? W ramach tego co teraz jest czy możemy tam czasowo 
coś postawić? Nie możemy.     
 
Pani Irena Romasiuk – Kierownik Zespołu Urbanistycznego Oliwa w Biurze 
Rozwoju Gdańska     
W planie obowiązującym jest takie sformułowanie, że dopuszcza się możliwość 
budowy i rozbudowy obiektów z wyłączeniem obiektów mieszkalnych mających na 
celu poprawę funkcjonowania istniejącego zainwestowania. Ale jest to, tak jak 
mówię, otwieranie puszki Pandory, bo jeżeli dopuścimy jakieś zainwestowanie, 
jakieś budowle, jakąś budowę budynków na przykład, to później koszty odzyskania 
tego to już można powiedzieć, że już droga będzie stracona. Tutaj pan dyrektor był 
łaskaw mówić jakie są plany bieżące tam, gdzie to rzeczywiście jest możliwe, 
natomiast wydaje mi się, że inwestowanie środków w postaci inwestycji czyli 
budowy czegokolwiek nowego w pasie Drogi Czerwonej, gdzie naprawdę nie wiemy 
kiedy ona będzie potrzebna, kiedy ona będzie realizowana. Tu jest częściowo 
zrealizowana przy Metropolii i za chwilę może być gdzieś indziej też jakaś 
inwestycja, która też ją uwzględni i się okaże, że to co kiedyś było daleką 
przyszłością zaczyna nam pukać do drzwi, a my się tutaj zobowiążemy. Osobiście 
uważam, że po prostu to co jest teraz czyli terenowe boiska, stan istniejący, który 
jest wykorzystywany w dotychczasowy sposób z oczywiście jakimś 
uporządkowaniem i utrzymaniem bieżącym jest zgodne z prawem i jest tutaj 
dopuszczalne. Poproszę panią dyrektor, żeby powiedziała jeśli chodzi o jakieś 
dzierżawy jakie są doświadczenia, bo to chodzi też o to, żeby wykorzystać 
doświadczenia praktyczne jak wyglądają tego typu umowy. 
 
Pani Halina Płonka – Zastępca Dyrektora Wydziału Skarbu 
Doświadczenia praktyczne, to tak jak pani wspomniała, pojawienie się 
jakiegokolwiek dzierżawcy, który będzie przewidywał poniesienie jakichkolwiek 
nakładów, a nie wyobrażam sobie, żeby miało to zafunkcjonować inaczej, będzie 
wiązało się z tym, że w momencie, kiedy ta umowa się zakończy lub będzie miała 
się zakończyć zawsze będzie problem z odzyskaniem terenu. Dzierżawy, które są 
formą przejściową w konsekwencji stają się najbardziej trwalsze, czy są 
najtrudniejsze do odzyskania. Zawsze dzierżawca, który ponosi nakłady, kalkuluje 
te nakłady w ten sposób, aby jak najdłużej z tej nieruchomości korzystać i zawsze 
w ten sposób to argumentuje, więc odnosząc się do samego Subisława i tego boiska 
nie wiem, nie znam tutaj jakby tych możliwości planistycznych, ale bardziej 
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dyskusja idzie w tym kierunku czy można by było tam stworzyć jakieś takie nie 
związane czy trwale czy z dużymi nakładami zaplecze w postaci szatni, 
przebieralni, coś takiego co by dało możliwość korzystania. Myślę, że ta intencja 
pana radnego bardziej idzie w tym kierunku, bo jeżeli mówimy o stworzeniu 
zupełnie nowych obiektów sportowych …    
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji    
I tak i tak.   
 
Pani Halina Płonka – Zastępca Dyrektora Wydziału Skarbu 
Co byśmy pod tym hasłem rozumieli czy balonu czy nie balonu to już sobie na to 
pytanie odpowiedzieliśmy, więc mówimy bardziej o polepszeniu jakości 
infrastruktury towarzyszącej temu boiskowi sportowemu do tego, żeby tam można 
było grać, biegać. Na tej zasadzie. Więc bardziej w tym kierunku jest to pytanie 
czy w formie kontenerów takie funkcje mogły by być realizowane a nie byłoby to 
sprzeczne z ustaleniami planu.   
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji    
Ale czy my jako miasto moglibyśmy w to inwestować?  
 
Pani Halina Płonka – Zastępca Dyrektora Wydziału Skarbu 
Tak, bo to jest teren miejski. 
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu RMG 
Przepraszam bardzo. Mam taką propozycję. Działa tam Rada Dzielnicy. Wystąpcie o 
coś takiego, w takiej formule, a nie tutaj się zaskakuje i teraz jest na zasadzie 
może, a nie może. To nie jest takie proste. Wiem z doświadczeń, że te wszystkie 
tereny, które były i są rezerwą pod Drogę Zieloną czy Czerwoną nie wolno było nic 
budować, mimo, że drogi były w stanie tragicznym. Tu już proponuję zakończyć tą 
dyskusję i proponuję oficjalne wystąpienie czy Rady Dzielnicy do Prezydenta i 
będziecie mieli odpowiedź konkretną. Proszę bardzo pan dyrektor Dawidowski. 
 
Pan Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych 
Chciałbym tylko dodać, że oczywiście jest tam Ergo Arena to jak gdyby jeden 
wątek, ale w czasie, kiedy Ergo Arena się tam realizowała, kiedy robiliśmy Drogę 
Zieloną był taki swego rodzaju kompromis, współpraca, porozumienie społeczne z 
Osiedlem Młodych, prawie doszło do skutku to z Żabianką i na skutek tego pojawiło 
się bardzo duże zainwestowanie w infrastrukturze przy tych szkołach. Tam te 
szkoły pozyskały nowe rozwiązania, termomodernizacja przy obiektach, basen, 
więc można powiedzieć, że jeśli chodzi o „uzbrojenie” tego obszaru w tą 
infrastrukturę to tam naprawdę jest ono wysokie.    
 
Pani Irena Romasiuk – Kierownik Zespołu Urbanistycznego Oliwa w Biurze 
Rozwoju Gdańska     
Rada Dzielnicy naprawdę nie sygnalizuje tutaj naprawdę żadnego zapotrzebowania 
w tym zakresie.   
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji    
Myśmy o tym rozmawiali m. in. na spotkaniu z Prezydentem w dzielnicach, także 
najprawdopodobniej Rada Dzielnicy też tą sprawą się… zresztą myśmy się tak 
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podzielili obowiązkami, że ja sprawdzę jak wygląda sytuacja prawna. Natomiast ja 
też chciałbym jedną rzecz powiedzieć dlatego, że my, ja przynajmniej, znam 
doświadczenia miasta m. in. w Oliwie w szkole na Wąsowicza, gdzie od wielu lat 
istnieje w ramach takiego partnerstwo publiczno – prywatnego firma, która zresztą 
bardzo intensywnie w Gdyni rozwija współpracę z miastem, a Gdynia nie boi się 
firm, nie boi się korzystać z tych hal itd. Umowy są podpisywane na 5, 10 lat i tyle. 
Jakoś nie wyobrażam sobie, żeby jakiś inwestor postawił halę na 5 lat, podpisał 
umowę, a potem powiedział, że się z niej nie wyniesie. To trochę traktuje jako 
taką bezzasadną obawę, ale rozumiem i konstatując tylko to, że zasadniczo w 
planie nie ma zabronionej takiej formy działalności gdyby ktoś chciał taki obiekt 
postawić.  
 
Pani Irena Romasiuk – Kierownik Zespołu Urbanistycznego Oliwa w Biurze 
Rozwoju Gdańska     
Trzeba by było sprawdzić jak było w momencie uchwalania planu, czy tam były 
boiska.  
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu RMG 
Najlepsze by było konkretne wystąpienie.  
 
Pani Irena Romasiuk – Kierownik Zespołu Urbanistycznego Oliwa w Biurze 
Rozwoju Gdańska     
Proszę bardzo wystąpić do Prezydenta.  
 
Pani Halina Płonka – Zastępca Dyrektora Wydziału Skarbu 
Poza tym proszę pamiętać, my tam mamy swojego, mam na myśli Miejskiego 
Administratora tego terenu, mamy Gdański Ośrodek Kultury Fizycznej, którego 
zadaniem jest opieka nad tym boiskiem, jeżeli sprowadzamy już to teraz do 
konkretnej części tej nieruchomości, więc w ramach pewnego polepszenia, 
właściwego zagospodarowania czy lepszego zagospodarowania myślę, że tutaj 
moglibyśmy się zastanawiać nad jakimiś działaniami jako miasta, niekoniecznie 
wprowadzania kolejnego podmiotu patrz podmiotu zewnętrznego, z którym być 
może tak jak pan radny mówi nie będzie żadnego problemu, ale może być problem 
bardzo duży. Tu nikt nam nie da tej gwarancji.  
 
Pan Adam Maksim – Kierownik Referatu Sportu w Biurze Prezydenta ds. Sportu 
Czy my możemy ze środków własnych, ze środków publicznych unowocześnienie tej 
infrastruktury doprowadzić do wysokich kwot rzędu kilku milionów złotych, bo to 
jest dzisiaj tak naprawdę tylko i wyłącznie łąka, która jest od lat 70-tych łąką. Z 
boiskiem to nie ma nic wspólnego i nazywane jest boiskiem z zaszłości i bardzo 
mocno na wyrost. Z racji tego, że jestem mieszkańcem tego terenu, 
doprowadzenie tego do rozgrywek piłkarskich jakiejkolwiek klasy to jest sprawa 
drenażu, trawnika, infrastruktury, ogrodzenia. To jest minimum 2-3 mln zł.   
 
Pan Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych 
I to już będzie nakład inwestycyjny.  
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu RMG 
Proponuję zakończyć ta dyskusję. Chciałem państwu serdecznie podziękować za 
przybycie.  
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PUNKT  - 6 
 

Sprawy wniesione, wolne wnioski, korespondencja.   
 

Korespondencja została przesłana mailowo członkom Komisji. 
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu RMG 
Chciałbym, żebyście państwo przygotowali ze swojej strony propozycje do planu 
pracy na 2017 rok.  
Chciałbym szanowną Komisję poinformować, że wczoraj wyszedł temat, że coś się 
złego dzieje z szermierką, gdzie przy każdej okazji dużych imprez mieliśmy zawsze 
swoich reprezentantów, ale np. na dzisiaj nie było z Gdańska żadnego 
reprezentanta na ostatniej Olimpiadzie. Nie mówię o żadnym wyniku, czy miejscu, 
tylko w ogóle nie było nikogo, mimo, że Polska szermierką stała, czy Sylwia 
Gruchała czy inni. Wczoraj mieliśmy spotkanie. Pan dyrektor Trojanowski, pan 
Maksim i ja byliśmy u szefa AZS AWFiS u pana rektora Moski na spotkaniu. 
Staraliśmy się dociec jaka jest w ogóle przyczyna.  
Prawdopodobnie przyczyna jest taka, rektor tego nie podnosił, ale prawdopodobnie 
duże aspiracje ma Sietom.  
Takim człowiekiem, który często reprezentuje, spotyka się i jest w Radzie Sportu 
jest pan Ryszard Sobczak. Proponuję, żeby zaprosić pana Sobczaka, żeby on nam 
przedstawił te kwestie.  
Dlaczego o tym mówię? Ponieważ mam wiele telefonów od rodziców dzieci, które 
trenowały i były do tej pory dwa kluby Atena i AZS AWFiS.  
 
Pan Andrzej Trojanowski – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Sportu 
Wcześniej powstała fundacja i teraz przechodzą dzieci do fundacji.  
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu RMG 
Teraz się dzieci przenosi do Fundacji.  
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji    
Z tych dwóch klubów? 
 
Pan Andrzej Trojanowski – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Sportu 
Jakby wygaszano floret w AZS-ie. 
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu RMG 
To jest medalodajna dyscyplina dla Gdańska i zawsze coś znaczyła i to było dosyć 
ważne. Dlatego proponuję, żebyśmy na następne spotkanie zaprosili pana 
Sobczaka.  
 
Pan Andrzej Trojanowski – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Sportu 
Który jest w Fundacji i w AZS-ie i w Radzie Sportu.  
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji    
Jak ma się do tego Szkoła Floretu na Norblina? Czy to ma też powiązania? Czy w tej 
szkole działają te kluby? Jak to wygląda? Jak to jest połączone ze sobą?  
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Pan Adam Maksim – Kierownik Referatu Sportu w Biurze Prezydenta ds. Sportu 
W szkole podstawowej funkcjonuje specjalistyczna sala szermiercza, którą miasto 
wsparło wraz z Ministerstwem Sportu, bodajże w 2008 roku ona powstała. Przy 
szkole funkcjonuje Uczniowski Klub Sportowy Atena, o którym wspominał pan 
przewodniczący i dzieci po skończeniu 16 roku życia przechodziły do klubu 
sportowego AZS AWFiS, czyli do klubu akademickiego, który zapewniał szkolenie na 
najwyższym poziomie przejściu szkolenia podstawowego i dalszy rozwój kariery 
sportowej łącznie z sukcesami, o których wspominał pan przewodniczący. Dzisiaj 
jest tak, że sekcja szermiercza AZS-u osłabła z różnych przyczyn i powstała parę lat 
temu Fundacja, nie wiem czy ona się nazywa Fundacja Wspierania Szermierki, ale 
to jest Fundacja, która na dzień dzisiejszy zarządza obiektami szermierczymi w 
szkole na VII Dworze. To jest też bursa.   
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji    
Czy my jako miasto mamy jakieś nadzwyczajne wsparcie dla tego rodzaju sportu? 
Finansowanie jak wygląda?    
 
Pan Adam Maksim – Kierownik Referatu Sportu w Biurze Prezydenta ds. Sportu 
Poprzez edukację w szczególności.  
 
Pan Andrzej Trojanowski – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Sportu 
My mamy sportowe czyli granty i w momencie, kiedy zdobywają punkty a AZS i 
Atena to takie czołowe kluby, być może teraz AZS nie będzie zdobywał punktów i 
silą rzeczy będzie miał mniejsze pieniądze. Natomiast jaki jest przebieg finansów w 
samej szkole i tej hali to trudno mi powiedzieć, bo to WRS podpisywał umowę.  
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu RMG 
Jest jeszcze jedno pismo, które wpłynęło na moje ręce od Lechii sekcji 
lekkoatletycznej. Zajmiemy się tym na kolejnym posiedzeniu. Proszę o 
przygotowanie na kolejne posiedzenie propozycji tematów do planu pracy.  
 
Radny Łukasz Hamadyk – członek Komisji 
Chciałbym jeszcze jedną sprawę poruszyć. Sprawę godziny rozpoczęcia Komisji.   
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu RMG 
Dzisiejsza godzina była na prośbę kolegi, bo jest jeszcze w Komisji Rewizyjnej, ale 
decyduje Komisja, większość ludzi, która jest.  
 
Radny Łukasz Hamadyk – członek Komisji 
Może po prostu przegłosujemy, czy komisje zostaną po staremu. Moja propozycja 
jest taka, żeby pozostała, bo z kolei ja mam kolizję na 16:30, bo nie wyrabiam się 
na Komisję Alkoholową.   
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu RMG 
Przemyślimy tą sprawę na następną komisję, którą mamy w grudniu, żeby było 
wyjście w jedną i drugą stronę. Proponuję, żebyśmy tą następną komisję zrobili 
16:15, zanim zadecydujemy czy wracamy do 16 czy nie. To mój wniosek, żeby 
następne posiedzenie 14 grudnia było o godz. 16:15.  
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W związku z tym, że nie było więcej spraw wniesionych oraz wolnych wniosków 
Przewodniczący podziękował wszystkim za uczestniczenie w obradach i na tym 
posiedzenie zakończono – godz. 17:50. 
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Mirosław Zdanowicz 

 

 

 

 

 

 

Protokół sporządziła: 
Joanna Świeczkowska  


